
Referat af generalforsamling i LandbrugsLauget a.m.b.a., 
afholdt søndag den 6. april 2025 på Krogerup Højskole

Dagsorden

1. Valg af dirigent 
2. Valg af referent 
3. Forpersonens beretning til godkendelse 
4. Godkendelse af regnskab 
5. Valg af forperson, kasserer, bestyrelse, revisorer og evt. suppleanter mv. 
6. Diskussion af indkomne forslag 
7. Eventuelt

1: Bestyrelsen foreslår Kim Meurs-Gerken, og han vælges med akklamation. 
Det konstateres, at indkaldelsen er sket i overensstemmelse med foreningens 
vedtægter. Dog konstateres det, at det indkomne forslag under pkt 6 reelt 
kræver en måneds varsel, hvorfor der spørges til, om salen har indvendinger 
imod behandlingen af forslaget; dette er ikke tilfældet.

2: Bestyrelsen foreslår Jacob Westergaard Madsen, og han vælges med 
akklamation.

3: Rasmus henviser til den skrevne beretning og nævner konkret Grønt 
Marked, hvor vi får ekstra meget tilstedeværelse i år med Uschi og Davides 
ankomst til Brinkholm.

Punktet med nedlæggelse af LandbrugsLauget foregribes kort med en 
kommentar om, at de argumenter, der i 2022 var for at bibeholde selskabet, 
er faldet bort; det er blot en administrativ og økonomisk byrde. Fra salen 
spørges der ind til den oprindelige begrundelse for at beholde det for at 
undgå evt udskudt skat. Svaret er, at det er blevet undersøgt af advokater, 
ligesom vi har fået foretaget uvildige ejendomsvurderinger, og vi vil ikke blive 
pålagt udskudt skat ved en nedlæggelse.

Beretningen godkendes af salen.

4: Mogens gennemgår regnskabet med fokus på udvalgte hovedpunter. Der 
er et budgetteret negativt resultat med få lejeindtæger og en stor udgift til 
renovering, via lån fra Foreningen Andelsgaarde. Passiver tæller negativ 
egenkapital og gæld til realkreditinstitutter samt til Foreningen Andelsgaarde.

5: Bestyrelsen er sammenfaldende med bestyrelsen for Foreningen 
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Andelsgaarde, jf. vedtægterne, så punktet har allerede været behandlet i 
foreningens foregående generalforsamling.

6: Rasmus gennemgår motivet for at nedlægge LandbrugsLauget, som også 
er blevet sendt ud skriftligt. Forslaget stemmes igennem med 55 stemmer for, 
fire blanke og ingen imod.

Ifølge vedtægterne skal forslaget til endnu en afstemning, som ligeledes 
kræver 4/5 flertal. Denne ekstraordinære generalforsamling skal holdes 
indenfor en periode af minimum en måned og maksimum af et halvt år i 
forhold til indeværende generalforsamling.

7: Fra salen kommer en opfordring til samarbejde med Frøsamlerne. Der 
kommer ligeledes forslag om at fonde, som støtter os, figurerer på 
hjemmesiden som en blåstempling.
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